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Dagsorden for det åbne møde: 

Pkt. 01   Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 02  Formandens beretning 

 

Økonomisager 

Pkt. 03 Balance-t/ Powerbi 

 

Dagsordensforslag 

 

Pkt. 04  Ansøgning om anskaffelse af en varmepumpe til værkstedet i Itilleq 

Pkt. 05  Udlicitering af turisthytter i Itilleq 

Pkt. 06 Anskaffelse af ATV'er til Itilleq 

 

Pkt. 07  Orienteringer 

Pkt. 08  Eventuelt 
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Mødet startede kl. 10:05 

 

 

Tilstedeværende: 

 

Naleraq, Batseba Karlsen, Tukannguaq Dahl 

 

 

Inuit Ataqatigiit Agnethe Berthelsen 

 

 

Siumut, Pele Enoksen 

 

 

 

 

Fraværende med afbud: Anda Berthelsen, fraværende grundet sygdom 

 

 

Fraværende uden afbud: 
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Pkt. 01 Godkendelse af dagsorden 

Afgørelse 

 

Godkendt 
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Pkt. 02  Formandens beretning 

 Næstformandens beretning 

 

Afgørelse: Taget til efterretning 

 

Bilag 
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Pkt. 03 Powerbi 

 

Taget til efterretning 

 

Regelgrundlag 

 

 

 

 

 

Indstilling 

 

 

 

Afgørelse 

 

Taget til efterretning 

 

 

Bilag 
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Pkt. 04 

 

Baggrund: 

Batseba Karlsen fremsatte dagsordensforslaget 

Ansøgning om anskaffelse af en varmepumpe til værkstedet 

 

Faktiske forhold: 

Siden etableringen, har de været rigtig glad for at udnytte stedet, men der kommer ikke så mange 

mere, fordi det er for koldt. Der er mere husflidsaktiviteter om vinteren. Husflid til turister er 

eftertragtet, hvor stedet hjælper med til at skabe husflidskunst, som gavner. 

 

 

Indstilling 

Anbefaler at bygdebestyrelsen godkender indstillingen, da stedet er relevant for borgerne, som også 

gavner dem. 

 

Administrationen anbefaler, at anskaffelsen skal ske via Sarfalerisut. Varmepumpen hos Sarfalerisut 

koster kr. 26.000,00 inkl. installationen. Spørgsmålet bliver så kun, hvor meget det hele kommer til 

at koste inkl. fragt med Serius. Vi regner med, at fragten kommer til at koste omkring kr. 10.000,00. 

 

Afgørelse 

Det er besluttet, at administrationen finder ud af, hvor meget det vil koste hos Sarfalerisut, som et 

tilbud. Lige så snart prisen er på plads, bestilles varen af administrationen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 05 
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Batseba Karlsen fremsatte dagsordensforslaget 

Baggrund: 

Kommende indkøb af turisthytten undersøges i starten af året, hvorvidt det kan udliciteres med 

henblik på ibrugtagning snarest muligt, så resterende bevilling kan udnyttes 

 

 

Faktiske forhold: 

Der er sælgere til turister i sommersæsonen, men når vejret ikke tillader det og fordi der er sælgere, 

kan der være blæs og regn samtidig med, at det er koldt. 

 

Indstilling: 

Jeg indstiller, at man undersøger resterende bevillinger til udliciteringen af turisthyttebyggeriet. 

 

Administrationen anbefaler, at vi går i gang med udliciteringen i starten af januar, når det 

nye år er trådt ind. Bestillingen er allerede foretaget, og det er kun udliciteringen der mangler 

i den næste skridt. Det kan fremlægges i det første møde i 2025, hvem det bygger hytten. 

 

Afgørelse 

Udliciteringen igangsættes, når 2025 er trådt ind. Det besluttes ligeledes, om Sirius med Pluto kan 

sørge for transporten, når denne er i Sisimiut. 

 

Ingen bilag 
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Pkt. 06 

 
Baggrund 

 

Administrationen Itilleq/Vejarbejderne fremsatte dagsordensforslaget 

 

 

Vejformanden er blevet rådgivet om, at de har mulighed for at søge om brug af uforbrugte 

midler for at undgå, at der ikke ligger resterende uforbrugte midler af bevillingen. Dermed 

kan driftsudgifterne sammen med forsikringen, dækkes af vejarbejdernes uforbrugte midler. 

 

Faktiske forhold 

 

Vejarbejderne i Itilleq mangler en ATV. Lette opgaver kan hurtig løses ved hjælp af en ATV. 

Kommer der skade på transportmidlen til affaldshåndtering, kan ATV'en træde til. Når 

ATV'en er anskaffet, er der allerede en garage til den. 

 

Indstilling 

 

Administrationen indstiller, at bestillingen af ATV'en godkendes og bestilles snarest muligt. 

Området for Teknik i Sisimiut anbefaler, at bestillingen foretages ved brug af 

bygdebestyrelsens uforbrugte midler. Derfor er der ikke til hinder for, at bestillingen kan 

foretages. 

 

Afgørelse 

 

Samtlige deltagende ledere er enige om, at bestillingen af ATV til vejarbejderne i Itilleq foretages. 

Bygdebestyrelsen styrer selv finansieringen, hvorimod udgifter for transporteringen og forsikringen 

styres af vejarbejderne. Bestillingen foretages i samarbejde med vejformanden.  
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Pkt. 07 Orienteringer 

• Kontorlederens månedsrapport for oktober, Sarfannguit 

o Referat af Bygdebestyrelsesmødet af 09.10.2024 

 

Status omkring turistbænke i Itilleq undersøges hos vejformanden. 

 

Brev fra Handymandeni Itilleq er viderebragt. Fiskeriet har ikke været god i år, skriver han, at han 

har været nødsaget til at stoppe sine opgaver på land. 

 

Handymanden i Itilleq, som har arbejdet med tørrestativer spørges, hvornår stativerne bliver 

færdige. Har han allerede kommet med et svar, der kommer en orientering til mødet den 11. 

december. 
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Pkt. 08 Eventuelt 

 

 

Agnethe Berthelsen IA Sarfannguit 

Der fyldes brændstof i forsamlingshuset i Sarfannguit, som kommunen står for, men som borgerne 

ikke bruger. Forsamlingshuset i Sarfannguit lugter af skimmelsvamp, derfor er entréen renoveret, 

eksklusiv det store lokale. Han nævnte ligeledes, at de fleste radiatorer har en spand til at samle 

dråberne fra radiatorer. Agnethe Berthelsen, som deltog til mødet, forespurgt hvorfor en ubrugt 

bygning tankes op i Sarfannguit? 

 

 

Pele Enoksen, Siumut Itilleq 

Bygdebestyrelsen har ellers været anmodet om, at komme med et støttebrev ift. RG's begrænsning 

for indhandling i Itilleq. Den fungerende formand, Batseba Karlsen, kræver dog, hvis 

bygdebestyrelsen sender et støttebrev, at dette skal op og vende på et møde. Hun kræver ligeledes, 

at emnet tages op til næste møde, den 11. december. Siden emnet er så vigtigt, derfor stillede hun 

kravet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 13.05. 


